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Vážení záchlumští obyvatelé, 

poslední vydání zpravodaje jste měli 

možnost číst v září 2022. Čas letí, a tak opět 

nastává období nového roku spojené se 

spoustou předsevzetí, a hlavně s vyhlížením 

nových, snad lepších, začátků. Opět nám bude 

chvíli trvat, než se naučíme používat či psát rok 

2023. Stačí však pár týdnů a 2023 přijmeme za 

vlastní stejně tak jako to bylo u čísla 2022.  

Poslední čtvrtletí roku 2022 bylo ve znamení 

mnoha nového. Tím hlavním byly volby a 

změna části zastupitelstva, kdy se naše bývalá 

paní starostka Šárka Trávníčková rozhodla 

nepokračovat ve funkci starostky, kterou 

vykonávala skvěle po dobu dlouhých šestnácti 

let. Myslím, že si zaslouží obdiv, čeho všeho 

v naší vesnici dosáhla, a kolik času ve prospěch 

všech nám věnovala. O to větší cítím závazek 

pokračovat v budování naší krásné vesničky, je 

toho ještě mnoho, čím se dá udělat toto místo 

ještě více kouzelné.  

Vůbec nevíme, kam nás další rok povede, 

z důvodů vysoké inflace, zdražování energií, 

odpadů a dalších zvyšujících se nákladů. 

Teprve koncem roku se ukáže, jaká bude 

náročnost situace a také jaký bude následující 

rok 2024. Uvidíme, zda bude nutné zvyšovat 

například ceny odpadů, aby mohla obec nadále 

růst, nebo zda jít cestou, kdy budeme pouze 

platit většinu nákladů za občany, a veškerý 

rozvoj hodíme za hlavu...  

Koncem listopadu nás potěšil nečekaný 

Vánoční dárek v podobě mimořádné dotace od 

Plzeňského kraje na opravu sakristie kostela 

Narození Panny Marie, a to ve výši 264.000 Kč. 

V roce 2023 budeme pokračovat v opravách a 

hledat další zdroje financí, aby mohla záchrana 

naší památky pokračovat. 

Výhled na rok 2023 je tedy co se týče 

budování více než pestrý. Stále je ve hře 

modernizace čistírny odpadních vod 

s předběžným odhadem nákladů na 30 milionů 

korun, stále se čeká na vyhlášení dotačních 

titulů. Dále budeme již po třetí žádat o dotaci 

na velkoplošnou opravu místní komunikace 

„mezi starými dvojdomky“, kde se bude také 

kopat nová elektřina. Takže by dotace přišla 

v pravý čas. 

Teď k té radostnější stránce života, a tou je 

kultura. Jelikož je nutné si život zpříjemňovat, 

sdílet radost a svůj čas s ostatními, rozhodli 

jsme se více propracovat dění v naší obci. První 

akcí roku 2023 bude „Dětský maškarní rej“ 

následovaný tradičním „MDŽ“ (Mezinárodní 

den žen), kdy budou mít možnost si vyrazit i 

dospělí. Také jsem naši obec přihlásila k již 

zaběhlé akci „Ukliďme Česko“, která je 

plánovaná na 1.4.2023 - věřím, že rádi přiložíte 

ruku k dílu! Dále nás výhledově čeká jako 

každý rok „Májka“, Dětský den, tři letní zábavy, 

každoroční podzimní slavnost a další. Akce 

budou včas zveřejňovány a popřípadě 

doplňovány dalšími.  

V neposlední řadě bych chtěla 

poděkovat našim ředitelkám ze základní a 

mateřské školy, za obrovský přínos pro 

nás všechny. Za organizaci akcí, jakou byl 

například Lampionový svatomartinský 

průvod pořádaný mateřskou školou nebo 

SWAP v naší základní škole. Více než 

obdivuhodná je jejich důkladná příprava a 

prezentace v rámci obecních kulturních 

akcí. Jste pro nás všechny přínosem a 

těšíme se na další spolupráci! 

Když přijde zima, existuje mnoho důvodů k 

oslavě. Příroda se nádherně proměňuje, 

jakmile ji pokryje sníh a led, o slovo se hlásí 

lyžování, sáňkování a stavení sněhuláků. Na 

druhou stranu není žádným tajemstvím, že 

zima může být také náročná, studená a 

frustrující. Brzy se stmívá, mrzne nám nos a 

chuť dělat cokoliv jiného než se usadit u 

televize na gauči, je minimální. Bez ohledu na 

to, jak dramaticky jste zimou ovlivněni, nelze 

popřít, že chladnější měsíce mohou být 

chvílemi náročné. 

Je proto dobré mít na paměti, že kdybychom 

neměli zimu, jaro by pro nás nebylo tak 

příjemné. Kdybychom totiž občas neokusili 

nepřízeň osudu, blahobyt by nebyl tak vítaný…. 

Užívejme si proto vše, co nám život nabízí. 

          Karolína Miltová, starostka 
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Usnesení zastupitelstva obce Záchlumí 
 č. 1-13/1/2022-2026 

ze dne 22. října 2022 (výpis usnesení) 
 

1. ZO schvaluje určení ověřovatelů a zapisovatele zápisu ze 
zasedání.  

2. ZO schvaluje program zasedání. 
3. ZO schvaluje volbu jediného místostarosty. 
4. ZO určuje funkci starost(k)y jako funkci, pro kterou 

bude člen zastupitelstva uvolněn(a). 
5. ZO volí starostkou obce Karolínu Miltovou. 
6. ZO odkládá volbu místostarosty z důvodu nedostatku 

kandidátů na nejbližší zasedání. 
7. ZO  zřizuje finanční výbor a kontrolní výbor. Oba 

výbory budou tříčlenné. 
8. ZO  volí předsedkyní finančního výboru Šárku 

Trávníčkovou. 
9. ZO  volí předsedkyní kontrolního výboru Martinu 

Pavlovou. 
10. ZO  volí členy kontrolního výboru Janu Kodymovou a 

Petra Trávníčka. 
11. ZO  volí členy finančního výboru Janu Matysovou a 

Miroslava Štrejna. 
12. ZO  stanoví odměny za výkon jednotlivých funkcí 

neuvolněných členů zastupitelstva (viz zápis). 
Odměny za výkon funkce neuvolněného člena 
zastupitelstva se budou poskytovat ode dne přijetí 
tohoto usnesení. V případě nastoupení náhradníka na 
uvolněný mandát bude odměna náležet ode dne složení 
slibu. V případě personální změny v obsazení 
jednotlivých funkcí, tj. v případě nového zvolení do 
funkce (starosty, místostarosty, předsedy výboru, 
předsedy komise, člena výboru, člena komise) bude 
odměna náležet ode dne zvolení do této funkce. 

13. ZO  schvaluje Rozpočtové opatření č. 9/2022 (viz příloha 
zápisu). 

14. ZO schvaluje Dohodu o provedení práce mezi obcí a 
neuvolněným zastupitelem dle zápisu. 
 

 

 

 

Usnesení zastupitelstva obce Záchlumí 
 č. 1-17 /2/2022-2026 

ze dne 17. prosince 2022 (výpis usnesení) 
 

1. ZO schvaluje nově navržený program zasedání. 
2. ZO schvaluje určení ověřovatelů a zapisovatele zápisu 

ze zasedání.  
3. ZO bere na vědomí kontrolu usnesení č. 1-14/ 1/2022-

2026, která prokázala, že byly všechny body splněny. 
4. ZO volí do funkce místostarostky paní Janu Matysovou, 

s platností od 1.1.2023. 
5. ZO schvaluje měsíční odměnu pro místostarostku a to 

od 1.1.2023.   
6. ZO schvaluje ceny vodného a stočného pro rok 2023:  

pohyblivá složka ceny vodného 33,72 Kč a stočného na 
38,79 Kč. Pevná složka činí u vodného 550 Kč a u 
stočného 1.150 Kč. Ceny jsou bez DPH.  

7. ZO schvaluje  Rozpočet obce na rok 2023 s celkovými 
příjmy 8.514.800 Kč a výdaji 8.514.800 Kč jako 
vyrovnaný. Závazný ukazatel má v položce „příspěvek 
MŠ Záchlumí “ ve výši 700.000 Kč a  „příspěvek ZŠ 
Záchlumí “ ve výši 400.000 Kč. (viz zápis).   

8. ZO schvaluje novou smlouvu firmy EKODEPON a z toho 
vyplývající ceny odpadů na rok 2023.  

9. ZO schvaluje zachování poplatku za komunální odpad 
na úrovni roku 2022. 

10. ZO schvaluje rozpočtové opatření č. 10/2022 (viz 
příloha zápisu). 

11. ZO zamítá prodej pozemku p.č. 224/5. Prodej není 
možný, z důvodu jeho podmínečného využití pro 
technickou infrastrukturu ČOV obce. 

12. ZO schvaluje uzavření Veřejnoprávní smlouvy o 
poskytnutí dotace na činnost v roce 2023 se spolkem 
TJ Motor Záchlumí, z.s, IČO: 48324388 na částku 
40.000,- Kč. 

13. ZO schvaluje ukončení nájemní smlouvy o přenechání 
pozemku do dočasného užívání ze dne 16.12.2015 na 
p.č. 261/11. 

14. ZO schvaluje ukončení Smlouvy o nájmu pozemku ze 
dne 30.01.2008 na p.č. 209/34. 

15. ZO schvaluje darovací smlouvu se subjektem Domácí 
hospic Západ z.s., IČO: 17145937, náměstí Republiky 
70, Tachov  na rok 2023 na částku  6.000 Kč. 

16. ZO bere na vědomí uzavření smlouvy o pojištění obce 
s firmou Generali Česká Distribuce a.s., Na Pankráci 
1658/121, Praha 4, IČO: 44795084, na částku 29.187 Kč 
ročně. 

17. ZO zamítá účast obce na projektu Omalovánky 
bezpečně na silnici IPA ČR. 

 

 

 

 

Na základě rozhodnutí zastupitelstva byla 

od 1.1.2023 nově stanovena cena za 

pronájem společenského sálu včetně 

příslušenství a vybavení na 3.000 – 5.000 

Kč podle délky užívání. V ceně jsou 

zohledněny energie, voda a užití vybavení. 

SPORTOVNÍ KLUBOVNA 
ve sklepních prostorech obecního domu je 

stále připravená pro Vaše využití. Cena 

nadále zůstává 1.000 Kč ročně (na 12 

měsíců) a 100 Kč vratná záloha na vstupní 

čip.  

Klubovna je vybavena posilovacími stroji. 

Přístupná od 18ti let, pro mladší jen 

v doprovodu dospělých. 

Je však vhodná pouze pro ty, kteří už mají 

s pravidly a používáním posilovacích strojů 

zkušenosti. 

Více informací i možnost  

prohlédnutí prostor  

dostanete na obecním  

úřadě Záchlumí. 
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MÍSTNÍ POPLATEK ZA OBECNÍ SYSTÉM 
ODPADOVÉHO HOSPODÁŘSTVÍ od 1. 1. 2023 

Na základě rozhodnutí zastupitelstva výše i způsob placení zůstává na úrovni roku 2022.  
Ačkoli víme, že v roce 2023 dojde ke zdražení nákladů na odpady minimálně o 40 %. Na vině jsou cenové 
šoky, o kterých jste informováni pravidelně z médií a nemá smysl je zde rozepisovat, a dále zdražení poplatku 
za uložení na skládku ze stávajících 500 Kč/t na 1000 Kč/t. Část nákladů by mohla pokrýt zvýšená daň 
z nemovitosti, část pro tento rok zadotuje obec. V říjnu 2023 už budeme vědět víc. Zdražení na rok 2024 je 
už teď jisté. Buď budeme platit provoz (energie, odpady,…) nebo budeme opravovat a budovat potřebné. 
 
Pro připomenutí přinášíme připomínku základních údajů: 

SPLATNOST: do 15.1.2023 (alespoň polovina), do 15.7.2023 (druhá část). 
 

Informace ke způsobu dokládání osvobození a úlev 
 

A.  Základní sazba 960,- Kč na rok  (80,- Kč měsíčně) 
 

B. OSVOBOZENÍ 
a) „zákonné“ - Čl. 7 odst. (1)  

a) poplatníkem poplatku za odkládání komunálního odpadu z nemovité věci v jiné obci a má v této jiné obci 
bydliště,  
b) umístěna do dětského domova pro děti do 3 let věku, školského zařízení pro výkon ústavní nebo ochranné 
výchovy nebo školského zařízení pro preventivně výchovnou péči na základě rozhodnutí soudu nebo smlouvy, 
 c) umístěna do zařízení pro děti vyžadující okamžitou pomoc na základě rozhodnutí soudu, na žádost obecního 
úřadu obce s rozšířenou působností, zákonného zástupce dítěte nebo nezletilého,  
d) umístěna v domově pro osoby se zdravotním postižením, domově pro seniory, domově se zvláštním 
režimem nebo v chráněném bydlení, nebo e) na základě zákona omezena na osobní svobodě s výjimkou osoby 
vykonávající trest domácího vězení. 

POPLATNÍK DOKLÁDÁ: OHLÁŠENÍ NÁROKU NA OSVOBOZENÍ (formulář) včetně souvisejících dokladů 
 

b) „obecní“ – Čl. 7 odst. (2) 
a) v daném kalendářním roce nedovršila věk 4 let,  
b) je přihlášena na ohlašovně a v obci se fakticky nezdržuje, 

POPLATNÍK  NEDOKLÁDÁ – ZJIŠTĚNO V EVIDENCI OBCE 
 

C. ÚLEVY 
a) v daném kalendářním roce dovršila věk 4 let a zároveň nedovršila věk 16 let, a to ve výši 480 Kč,  

POPLATNÍK  NEDOKLÁDÁ – ZJIŠTĚNO V EVIDENCI OBCE 
b) v daném kalendářním roce dovršila věk 16 let a zároveň nedovršila věk 27 let a je studentem (soustavně 

se připravuje na budoucí povolání), a to ve výši 240 Kč,  

POPLATNÍK DOKLÁDÁ: ČESTNÉ PROHLÁŠENÍ společně s Potvrzením o studiu (prezenční – 
denní). 

c) v daném kalendářním roce dovršila 65 let a zároveň žije v domácnosti sama, a to ve výši 480 Kč,  

POPLATNÍK DOKLÁDÁ: ČESTNÉ PROHLÁŠENÍ  
d) v daném kalendářním roce dovršila 65 let a zároveň žije ve společné domácnosti s jednou nebo více 

osobami, a to ve výši 240 Kč,  

POPLATNÍK  NEDOKLÁDÁ – ZJIŠTĚNO V EVIDENCI OBCE 
e) pobírá invalidní důchod III. typu nebo starobní důchod a žije v domácnosti sama, a to ve výši 480 Kč. 

POPLATNÍK DOKLÁDÁ: ČESTNÉ PROHLÁŠENÍ společně s dokladem o typu důchodu 
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Vliv nárůstu plánovaných nákladů v roce 2023 se projevil v úpravě cen vodného a stočného. Dochází zde 
k mírnému nárůstu, který jsme se snažili držet na co nejnižší úrovni. Po zohlednění všech faktorů a 
přepracování původního návrhu provozovatele ČEVAK a.s. byly schváleny následující ceny: 
 

ROK 

2023 

ČEVAK 

Pitná voda Odpadní voda CELKEM 

Pohyblivá 

složka 

v Kč/m3 

Pevná složka 

VDM typ A – 

roční paušál v 

Kč 

Pohyblivá 

složka 

v Kč/m3 

Pevná složka 

– roční 

paušál v Kč 

Pohyblivá 

složka 

v Kč/m3 

Pevná složka – 

roční paušál v 

Kč 

Cena bez 

DPH 33,72 550,- 38,79 1150,- 72,51 1700,- 

Cena s DPH 
37,09 605,- 42,67 1265,- 79,76 1870,- 

Dopady cen energií do všech oblastí ekonomické stránky života se projevuje u každého provozovatele. 
OK Záchlumí avizovalo cenu vodného pro rok 2023 ve výši 43,60 Kč/m3 bez DPH, tedy 47,96 Kč/m3 s DPH. 
My bychom se při jednosložkové ceně dostali na 39,48 Kč/m3 bez DPH. 

Pro další srovnání uvádíme příklad cen obcí a měst z okolí, které provozuje VODAKVA a.s.: 

ROK 

2023 
VODAKVA 

Pitná voda Odpadní voda CELKEM 

Pohyblivá 

složka 

v Kč/m3 

Pevná složka 

VDM typ A – 

roční paušál v 

Kč 

Pohyblivá 

složka 

v Kč/m3 

Pevná složka 

– roční 

paušál v Kč 

Pohyblivá 

složka 

v Kč/m3 

Pevná složka 

– roční 

paušál v Kč 

Cena bez DPH 
46,70 1139,- 37,60 1070,- 84,30 2209,- 

Cena s DPH 
51,37 1252,90 41,36 1177,- 92,73 2429,90 

Prozatím se nám daří naši kvalitní vodu zajišťovat za solidní cenu a doufáme, že tomu tak bude i nadále. 
Otázka stočného stále není jasná, dosud se obci nepodařilo zajistit finanční prostředky na modernizaci 
čistírny odpadních vod, která bude odhadem stát cca 30 mil. Kč… 

 

 

 

 
 

Asi nejsme jediní, koho v posledním roce drtí ceny energií a pohonných hmot. Abychom 
tyto dopady alespoň částečně eliminovali, snažíme se o zavádění trvalejších úsporných 
opatřeních. Do vozového parku jsme díky evropským dotacím na jaře zařadili hybridní 
automobily pro naše terénní asistentky, které na cestách za všemi potřebnými klienty 
v našem řídce obydleném západočeském příhraničí denně najezdí každá přes 200 km. 
 

V loňském roce jsme také starý uhelný kotel nahradili moderním a ekologickým 
tepelným čerpadlem a po ročním provozu můžeme rekapitulovat i náklady – topení 
tepelným čerpadlem je dnes pro nás lacinější než topení hnědým uhlím. 
Proto jsme v letošním roce na tato úsporná opatření navázali a díky sponzorům – 
Plzeňskému kraji, ČEPS a.s, Nadaci ČEZ a.s, , Leonu Tsoukernikovi, Nadačnímu fondu 
TESCO a Městu Černošín jsme budovu masivně zateplili a následně opatřili i novou 
moderní fasádou. 

Jedinou vadou na kráse je tak zbloudilý datel či strakapoud, kterému se ve Vítečku také zalíbilo a v nové 
polystyrénové fasádě se pokouší vyhloubit dutinu pro vlastní bydlení. Nutno dodat, že je nadmíru pilný a 
vynalézavý. Ale to my také. Tak uvidíme, kdo nakonec zvítězí. 

Za středisko Víteček 
Ing. Jiří Kalista 

OBEC ZÁCHLUMÍ PODPORUJE ČERNOŠÍNSKÉ STŘEDISKO VÍTEČEK. 
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Zdravíme všechny v roce 2023. Věříme, že jste si konec roku užili, jak nejlépe to šlo, že Vás rýmy, 
kašle, chřipky a podobné podzimní a zimní nemoci moc nepotrápily a netrápí a že jste do nového 
roku vkročili s úsměvem a radostí. 
Než vkročíme do nového roku se školou, nabízíme Vám malé ohlédnutí za uplynulým podzimem 
a začínající zimou u nás: Jako škola jsme se nově zapojili do Operačního programu Jan Amos 
Komenský, který nám otevírá opět nové možnosti spolupráce, dalšího vzdělávání pedagogů i akcí 

pro žáky a jejich zákonné zástupce. Spolu s tímto jsme čerpali finanční podporu z Národního plánu obnovy, kdy byla 
žákům nabídnuta možnost doučování, a v rámci dostupných finančních prostředků se nakoupily pokročilé digitální 
pomůcky do výuky pro rozvoj informatického myšlení a digitálních kompetencí a notebook na podporu prevence 
digitální propasti. 

Škola postupně začala využívat moderní školní informační systém Škola Online, který umožňuje rychle a 
efektivně zpracovávat veškerou školní agendu při zachování vysokého uživatelského komfortu a zároveň nabízí 
zákonným zástupcům veškerý přehled o dětech na jednom místě – docházka, hodnocení, omluvenky, úkoly či 

okamžitou komunikaci se školou a naopak. Již žádné ztracené žákovské knížky a vzkazníčky…       
V mladší školní třídě jsme si již z kraje podzimu vytvořili nové ranní rituály, kdy kromě ranních komunitních 

kruhů mají před vyučováním připraveny takzvané ranní úkoly, které jsou inspirované programem Začít spolu – ty jsou 
předem připravené, dobrovolné, vytváří jakýsi vstup do výuky a mohou být i podporou týdenního tématu za využití 
získaných dovedností a znalostí, na které se v ranním komunitním kruhu příjemně navazuje... Spolu s ranním úkolem 
využíváme pro volnou činnost mladších žáků "tácové" aktivity, inspirované montessori pedagogikou, které jsou volně 
k dispozici a opět jsou laděné do tématu integrovaného tematického celku, formou hry rozvíjí, propojují, upevňují... 
Babí léto se letos vydařilo a my si užívali podzim plnými doušky… Pracovali jsme s tím, co nám podzim nabídl a u toho 
využívali všechny smysly - víte například, jak šustí a voní listí? A jaký je rozdíl mezi strukturou listu buku a lípy? A jak 
rozdílně voní dýně a jablko? 

Děti a žáci si také užili první letošní výlet – do Stříbra – byli se podívat ve skanzenu, kde je vzal na prohlídku 
moc příjemný pan průvodce, projeli se vláčkem, „vyběhli“ na Křížový vrch, kdy cestou lesem načerpali spoustu svěží 
energie, a měli možnost objevit poklady, které se ukrývají v místním muzeu. 

Ve vzduchu již byla občas pomalu cítit zima, nejeden živočich se na ni chystal, a k nám do školy zavítali plazi - 
tři hadi - hroznýši a krajta. Díky nadšené holčičce z prvního ročníku, která celou dopolední návštěvu pomohla 
zorganizovat, a jejímu ochotnému tatínkovi, který nám jejich domácí mazlíčky přinesl ukázat a podělil se s námi o své 
zkušenosti s nimi, jsme měli možnost naučit se mnohé nové prožitkem... Jsou hadi slizcí? Jak se pohybují? Co jedí? Co 
je kloaka? A světločivné buňky? Jaký je rozdíl mezi škrtiči a jedovatými hady? A jak je takový had těžký? Proč vyplazuje 
jazyk? A proč syčí? Bylo to dopoledne plné poznání a odvahy... I pro některé dospělé...  

Přelom října a listopadu se pak nesl v duchu tmy, duchů a všeho toho, co s Halloweenem, Samhainem, Svátkem 
všech svatých a Dušičkami souviselo - oslavy, vzpomínání na blízké, zamyšlení se nad vším, co nám již neslouží...  

Zamyšlení nad tím, co nám slouží a neslouží, co potřebujeme a co ne, s sebou tak trochu přineslo i naši novou 
premiéru – zorganizování prvního školního SWAPU. SWAP je jakási výměna nebo darování nepotřebných věcí - taková 
burza, blešák, ale bez peněz, honoráře. Přinést mohl kdokoli cokoli, šlo především o věci, které již nevyužijete, ale je 
Vám to líto je vyhodit, nebo nechcete ztrácet čas s inzeráty, a nechcete to za každou cenu prodávat, např. oblečení, 
které už nenosíte, oblečení, ze kterého Vám již děti vyrostly, hračky, které už mají děti okoukané, nebo které je 
nezaujaly, přečtené knihy, které už znovu číst nechcete, nechtěné dárky, nevyužívané nádobí, květiny, takřka cokoli, 
co ještě mohlo a může udělat radost druhým. Jsme vděční, že věcí do SWAPU se nám sešlo hodně, převážně oblečení 
na děti nejrůznějšího věku, ale bylo k dispozici i pro dospělé, donesli jste hračky, hrnečky, zapékací misky, knihy a 
knížky… Děkujeme i všem, kteří tuto premiéru podpořili svou návštěvou a věříme, že věci, které jste si, ať už pro své 
děti nebo sami pro sebe vybrali, dělají radost a užitek… Již teď se těšíme na jarní opakování. 

Počátkem listopadu byl pro děti i žáky připraven další výlet, ale člověk mínil, počasí měnilo... Vzhledem k velmi 
deštivé předpovědi vyrazili na výlet jen odvážní žáci 2.-5.ročníku. Výlet byl pomyslným uzavřením integrovaného 
tématu spojeného s odpadky a recyklováním, jehož cílem byla návštěva skládky v Černošíně (Ekodepon). Díky skvělému 
průvodci už děti ví, jak třídit odpad a je možné, že už je ani nikdy nenapadne cokoli pohodit mimo odpadkový koš. Taky 
již vědí, že úplně nejdůležitější je jakýkoli odpad vytvářet co nejméně, nejlépe vůbec, což ale není úplně lehké… 
Navzdory počasí se nakonec dle slov paní učitelky jednalo o "hoodně vydařený výlet...“  
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Listopad byl akcemi celkem nabitý. V polovině měsíce jste si jednoho deštivého dopoledne mohli vedle školy 
všimnout vypnutých plachet jednoduchých přístřešků či cvičících dětí… To nás navštívil pan Honza Holeček se svými 
dětmi, který pod DDM Praha 6 vede kroužek Bushcraft & Survival a který nám přijel část svých dovedností a zkušeností 
předat, ukázat, nechat ochutnat… Děti i žáci si měli možnost vše osahat, zkusit si postavit jednoduchý přístřešek, 
připravit dřevo na oheň, rozdělat ho bez sirek a zapalovače. Velmi zajímavá byla i dynamická ukázka základní 
sebeobrany. Můj velký obdiv měli a mají všichni zúčastnění a především naše odvážná maminka - dobrovolnice, která 
se skvěle ubránila... Všichni - my, děti i zúčastnění rodiče, jsme byli plni zážitků a i přes deštivé počasí jsme si společné 
chvilky užili... 

18.11.2022 bylo možné všude po Záchlumí slyšet cinkání a 
bubnování... Tak jako v předchozím roce, i letos jsme podpořili 
myšlenku dětství bez násilí a zúčastnili se akce Bubnovačka 2022 
(Centrum LOCIKA) ve spojitosti se Světovým dnem prevence týrání 
a zneužívání dětí. Nejen v tomto kontextu je důležité dětem 
naslouchat a věřit jim... A my je nechali, aby byly slyšet... A že 
byly....  

Adventní čas jsme otevřeli tradičně na akci OÚ, kde děti 
vystoupili s tanečním vystoupením a žáci pak s pásmem písniček a 
básniček. Všichni byli skvělí a atmosféra byla díky Vám všem 
úžasná. 

Začátkem prosince nás čekala návštěva známé „trojky“, 
ale u nás to bylo trošku netradičně tradičně.  V pondělí ráno 5.12. jsme zjistili, že máme ve třídě spoustu čertíků a 
andílků (v přípravné třídě i u prvňáčků), nedalo nám to, a namíchali jsme si kotlík hříchů a ctností.. Vaření to nebylo 
snadné, ale měli jsme ten den chuť tvořit... Najednou se ale u nás objevil Anděl, který spadl na Zem z Nebe... Požádal 
nás, abychom mu pomohli s hledáním nebeských světýlek, ohýnků, díky kterým se bude moci dostat zpět do Nebe... 
Co čert nechtěl (nebo chtěl), dnes na zem zavítali i malí čertíci (3.-5. ročník)... A kdo jiný by mohl se sháněním ohýnků 
umět lépe pomoci, než právě oni… Jenže... jakoby by nestačilo, že hledání čertů není nic lehkého a rarášci se schovali 
po vsi i po lese, ale čerti, ti nedají nikomu nic jen tak... Bylo potřeba splnit nejeden rozmařilý čertovský úkol, který 
prověřil naší spolupráci a skutečnou chuť pomoci Andělovi... Světýlka jsme všechna našli a mohli nahlédnout na malou 
chvilku s Andělem do Nebe, kde si pro nás Mikuláš a malí andílci (2.-3. ročník) ještě připravili hraní mezi mraky... Sladká 
odměna na konec byla milým nebeským poděkováním... Děkujeme tímto ještě jednou Obci Záchlumí za balíčky… 

Mrazivě zimní výletování nás v prosinci zavedlo na ledovou plochu ve Stříbře... Byly to chvíle plné odvahy, 
překonání sama sebe, odhodlání, ale i zdokonalování vlastních již získaných dovedností či pomoci druhým... 

Poslední letošní akce pro děti a žáky byla spojena s návštěvou paní Dvořákové z Ekovýchovy Západ, která měla 
pro naše nejmenší připravený program o tom, co dělají zvířátka v 
zimě, a pro ty starší (2.-5.r.) pak venkovní program o tom, co se 
děje venku v zimě... A co na nás čekalo? Mimo jiné jsme si 
například pohladili jezevce, zjistili jsme, jaké kdo dělá "bobky", 
abychom je v přírodě mohli poznat, venku jsme si odlili stopu 
srnky a psa a také jsme si na vlastní nosy vyzkoušeli, jak se asi cítí 
pejsci při stopování...  

Celkově ale u nás byly adventní týdny prosycené 
nejrůznějšími vůněmi, tradicemi, experimenty a radostmi...  
Vánoční atmosféru nám pomohli umocnit i (naši) žáci navštěvující 
ZUŠ Planá při vánočním mini koncertě ve školní družině... Naši 
nejmenší si užívali mrazivé pokusy, vyráběli "krmítka" pro ptáčky, 
kteří jsou jim vděční, a tak mají z oken každý den co pozorovat... 

Většinu posledních dní jsme měli naplněnou spoluprací 
napříč ročníky a prosycené integrovanými tematickými bloky zaměřenými především na zimní rovnodennost, Vánoce 
a sníh... Děti si vyráběly ozdoby na stromeček i do třídy, dekorace, upekly si cukroví, zabalily vlastní dárky (a že uzlíky 

a mašličky občas potrápily i ty nejstarší       ), vytvořily přáníčka na počítači či napsali referáty, tvořily příběhy a z 
některých i zdramatizovaly krátká představení, nebo společně vytvořily projekt o sněhových vločkách... Víte například, 
proč je sníh bílý...? 

Věříme, že i rok 2023 přinese spoustu příjemných společných zážitků, objevů a radostí...  Děkujeme za přízeň, 

Vaši důvěru a podporu, jsme rádi, že jste naší součástí...  

                                                                                      Za kolektiv Základní školy Záchlumí Iveta Chabrová, ředitelka školy 
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A byl tu podzim…. 
prázdninám jsme zamávaly a „Včeličková školka“ přivítala nové malé Včeličky, a že jich bylo letos opravdu 
požehnaně!  Všechny příchozí Včeličky zvládly za pomoci kamarádů a paní učitelek adaptační období na 
výbornou a dnes už jsou ve školce jako doma. 

Celé září jsme stmelovaly nový kolektiv, hrály si, cvičily a učily se spolu žít, komunikovat a pracovat. 
Hned v září jsme měly „velikánský“ důvod přiložit ruce k dílu. Čekala nás „Záchlumská slavnost Panny Marie“.  
Připravit koláče pro slavnostní příležitost, to byla výzva.  
Pod zkušeným okem paní kuchařky to byla ohromná zábava, procvičily 
jsme prstíky, čichaly vůni právě pečených koláčů, ochutnávaly. No prostě 
naše smysly se měly „fanfárově“ a koláče? Nezbyl z nich ani drobeček! 
 V říjnu jsme společně přichystaly zahradní slavnost „Rodinné 
dýňování“. Byla to výzva pro celé rodiny – maminky, tatínky, babičky, 
dědečky, sourozence a kamarády. Ti všichni se mohli zapojit a kreativně 
tvořit nejen z dýní strašidýlka a bubáky! Celá akce se opravdu vydařila. 
„Školková zahrada“ se proměnila v zahradu plnou oranžových dýní, které kolemjdoucím připravily pohled 
jako do pohádky. Protože každá práce má být náležitě odměněna, do role porotců byli určeni návštěvníci, 
kteří na dýňovou vernisáž přišli. Ale ani jejich rozhodování nebylo snadné, vždyť se hlasovalo za celou rodinu! 
Bylo tak nutné se domluvit, který výrobek je nejstrašidelnější, nejkreativnější a nejveselejší! Nejen výherci, 
ale všichni zúčastnění byli náležitě odměněni.  Milí rodičové, děkujeme za váš čas a ochotu, kterou jste této 
akci věnovali! Jsme rádi, že vás máme!!!! 
 V listopadu jsme se premiérově chystaly, my Včeličky, na oslavu svátku „sv. Martina“. Se Včeličkami 
v mateřince jsme se nejen v tento čas dozvěděly, co jsou to dobré skutky, ale také jsme chystaly překvapení 
(dobrý skutek) nejen pro rodiče, ale pro celé Záchlumí, pro které jsme za přispění obce připravily Lampionový 
průvod.  

Moc děkujeme „sv. Martinovi“, že nás poctil svou návštěvou a všem rodičům, kamarádům a 
příznivcům, kteří nás svojí návštěvou přišli podpořit. Udělaly jste všem Včeličkám (malým i velkým) 
„obrovskou“ radost! Jejich scénický tanec byl i díky vám famózní a nezapomenutelný! Děkujeme paní 
kuchařce za pomoc s pečením perníkových hus a koňů, „občerstvovacímu“ stánku za to, že nikdo neumrzl 
a netrpěl hlady ani žízní. Moc si vaší práce vážíme! A opravdu bez vás všech, kteří jste nás přišli svou 
přítomností podpořit, by to nebylo ono!  

„Čas letí jako bláznivý“ a ani jsme se nenadáli a je tu advent. U Včeliček panuje ve vzduchu nervozita 
a lehké napětí z toho, co nám toto slavnostní období přinese. Aby nám to rychleji „utíkalo“, připravily jsme 
pro vás, rodiče, prarodiče, sousedy adventní vystoupení, 
doufáme, že se vám vystoupení malých Včeliček líbilo a že 
jste si u „prskající kouzelné prskavky“ něco přáli. Přání, 
která jsou od srdce se vždy vyplní! Děkujeme za potlesk a 
podporu! 

V prosinci nás neminula návštěva sv. Mikuláše, 
anděla a čerta. V mateřince máme jen samé hodné děti, 
tak se nikdo nemusel této návštěvy obávat. Každé z dětí si 
návštěvu užilo, vždyť bez Mikuláše by nemohl přijít Ježíšek! 
Pondělí pátého prosince bylo opravdu plné překvapení, po 
odchodu Mikuláše jsme se oblékly a vyrazily na čertí stezku 
zachránit andílka spadlého z nebe. Stezku pro nás připravili 
naši starší kamarádi ze základní školy a my jim moc moc 

Jak to chodí u Včeliček… 
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moc děkujeme!!! Andílka jsme plněním různých úkolů zachránily a vrátily ho zpět do nebe, kam patří. 
Odměnou malým Včeličkám byl balíček plný dobrůtek! Děkujeme Mikuláši!!!! 

Teď už se připravujeme na Vánoce, chystáme se na závěr roku, píšeme 
dopisy Ježíškovi a těšíme se na to, co nám pod stromeček nadělí! 
Milí čtenáři, rodiče, kamarádi, přejeme vám od nás Včeliček ty 
nejkrásnější Vánoce! Hoďte starosti a vše, co nemůžete ovlivnit za hlavu 
a radujte se z toho, že můžete být spolu, že se máte na koho usmívat, 
s kým si dát šálek kávy nebo čaje nejen u Záchlumského zpravodaje! 

                                                      Jsme tu pro vás, Vaše Včeličky 

 

 

 

Jak to žije v naší školní jídelně? 
Všichni, co si do jídelny chodíte pro obědy, víte, že když zazvoníte na zvonek školní jídelny přivítá vás 

ten nejkrásnější úsměv naší paní kuchařky. Ke každému jídlu, které koření nejen tajným kořením, ale hlavně 
láskou, přidává i kus ze svého srdce.  

Pokud jsou mezi vámi čtenáři tací, kteří ještě nikdy neochutnali, 
neváhejte a vyzkoušejte některé jídlo z naší nabídky! Moc rády vás 
v naší Včeličkové jídelně uvidíme!!! Všem strávníkům děkujeme za 
odebrané obědy a v novém roce se na vás moc těšíme. Kdybyste měli 
tip na jídlo, které byste u nás rádi ochutnali, neváhejte své přání sdělit 
paní kuchařce!!! 

 Všem lidem dobré vůle přejeme za Včeličkovou školní jídelnu 
to nejdůležitější zdraví, štěstí, klid a rodinnou pohodu a obědy, které pohladí i na duši! 

                                     Dobrou chuť vám přejí Vaše Včeličky ze školní jídelny 
   

HLEDÁME ČTECÍ BABIČKU NEBO ČTECÍHO DĚDEČKA 

do naší „včeličkové školky“ v Záchlumí, kteří by po předchozí 

domluvě byli ochotni chodit jednou týdně dětem po obědě 

předčítat pohádku před spaním!!!! 

Milá čtecí babičko nebo dědečku,  

moc se na vás těšíme  

a rádi vás v naší mateřince uvítáme!!!! 

 Prosím, neváhejte nás kontaktovat na telefonu 773826911  

     nebo osobně v naší mateřince! 
                                                      

          Děkujeme!!!!   Vaše Včeličky 
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Jak se máme 

v mateřince. 
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Před devíti lety jsem byla oslovena paní starostkou Trávníčkovou, zda bych se nechtěla stát 

dopisovatelkou do místního Zpravodaje.  V té době jsme s manželem již několik let vedli včelařské kroužky, 
chovali včely, a tak náměty na články přišly samy. Naše spoluobčany jsem seznamovala o důležitosti chovu včel, 
jak pro přírodu, ale také pro člověka. Psala jsem o jejich životě, včelích produktech, jak vzniká med, jaké má 
složení, proč je dobré denně jej užívat atd. 

Toto vše se prolínalo i do práce s malými včelaříky. Ti se učili poznávat druhy úlů, pomůcky včelaře a 
práci s nimi, vznik včelstev a jiné dovednosti. Pravidelně jsme se zúčastňovali   soutěže Zlatá včela, kde jsme 
měli vždy úspěšné žáčky, a to na 1. – 3. místě. Připravovali jsme i scénky ze života včel (pro soutěž o Strom 
roku), vytvářeli jsme rukodělné výrobky, svíčky, stavby úlů, a jeden náš výrobek ze včelařského prostředí získal 
za první místo v celorepublikové soutěži diplom a hodnotný věcný dar. Ano, to jsou již jen vzpomínky a možná, 
že si naši bývalí včelaříci (dnes již 13 - 23letí) vzpomenou též. Ten čas opravdu letí. 

Další mé články se týkaly děním kolem nás, přírodou a počasím. Proto bych chtěla navázat na článek ve 

Zpravodaji březen-září 2022.  
Říká se, že jaké je léto, taková bude i zima. Letos to po několika mírných zimách až do 18.12. vycházelo 

na sto procent. Od horkého léta, přes příjemné zářijové a říjnové teploty "Babího léta" se v listopadu začalo 
ochlazovat, trápily nás každodenní mlhy a 19.11. napadly 3 cm sněhu a byl první mráz -4 st. Nastal poslední 

měsíc roku a počasí bylo jako na "houpačce". Plusové teploty se střídaly s mírnými mrazíky, mrholilo, sněžilo. 
Další mráz 12.12. měřil -7 st. a hned druhý den následovala ledová noc, která zde dosahovala -12 st. (na 

Šumavě bylo -25 st.)  
Příroda se pokryla sněhem, který v tisících kouscích padal z nebe. Denní teploty se pohybovaly pod 

bodem mrazu. 18.12. byla další arktická noc s teplotou -13 st. a přes den bylo -9 stupňů. Pocitově to byl velký 
šok. Ochladilo se i v našich domovech a pro nařízená úsporná opatření se začala zvyšovat nemocnost u seniorů 
a dětí, pro které nejsou dostupné léky na horečku. (Kam jsme došli, kdo to ví???...)  

 Období od Svaté Lucie 13.12. až do Tří králů se nazývá černou zimou. Její název je odvozen od až 16ti 
ledových nocí a pošmourných dní.  V tomto období se potýkáme s nedostatkem slunečního svitu, což má vliv na 

psychiku a tělesnou kondici. Mnoho lidí cítí smutek, únavu, a má sklon k depresím. Od zimního slunovratu však 
světla začíná pomalu přibývat. Jak se říká: Na Páně narození o bleší převalení, na Nový rok o slepičí krok, na Tři 
krále skok dále a na Hromnice o hodinu více. Ve dnech 20.-21.12 poprchávalo, byl -1 st. a velké náledí, mnoho 
úrazů a problémů na silnicích. Ihned druhý den však vystoupala ranní teplota na + 5 st. a přes den +9 st. Roztál 
všechen sníh. Plusové teploty mají trvat až do konce roku.  Je to konec Ladovské zimy? 

 Starý rok už má odtroubeno, již lze jen bilancovat a zamýšlet se, proč to, či ono nevyšlo. V Novém 
roce však může být vše jinak. Podle meteorologů by měly být první dny roku ještě v plusových teplotách, ale 

pak by měly pokračovat mrazy a závěje sněhu. Prý budeme nosit tři svetry a budou hrozit i "uhelné prázdniny", 
které si dobře pamatuji ze svého dětství. Tak uvidíme, zda se předpověď na -14 st. i více vyplní.   

Je třeba být opatrní pro nebezpečí vzniku úrazů a prochladnutí. Dopřávejte si hodně horkých nápojů s 
medem, zázvorem, vitamín C, ovoce. Je to prevence před respiračními onemocněními. Zima je krásná, když 
kolkolem vládne klid a bílý sníh, ale má to i svá negativa. 

Do roku 2023 bych chtěla popřát všem spoluobčanům zdraví, ať se vám vše daří, jak si přejete, ať je 

méně stresu a zdražování. Ale to bohužel neovlivníme…  
Marie  Šachová 

 

 

VČELAŘSKÉ OKÉNKO  Marie Šachové, 

aneb trochu vzpomínek a zamyšlení 

ZPRÁVA O ČINNOSTI TJ MOTOR ZÁCHLUMÍ 
Po skončení soutěžního ročníku 2021-2022 čekal Motor sestup do nižší soutěže, a to do III. třídy Okresního 

přeboru. Musel se také vypořádat s přestupy, protože nás opustilo celkem sedm hráčů. Situace byla hrozivá, neboť 

nám hrozilo úplné odhlášení ze soutěže. Aby toho nebylo málo, tak u některých hráčů, kteří zůstali, se projevil 

naprostý nezájem o dění ohledně fotbalu. Záchrana přišla opravdu na poslední chvíli, kdy současný hráč Motoru 

Miroslav Zábranský dokázal dát dohromady partu hráčů z Konstantinových Lázní a tím vlastně položil základ 

nového mančaftu. Samozřejmě si muselo nové obsazení přetrpět počáteční neúspěchy způsobené nesehraností, ale 

to hlavní se již podařilo – dát dohromady partu lidí, kterým nejde jen o dobré výsledky, ale také o to, aby tvořili 

seskupení, kdy se může jeden na druhého spolehnout. Okamžitě vzrostla tréninková morálka a rovněž se zlepšil 

celkový přístup k fotbalu. V současné době probíhá trénink v hale v Bezdružicích, na který naváže venkovní 

příprava. 

Zveme proto všechny příznivce na jarní část soutěže, která začne na konci měsíce března. 

V otázce spolupráce s obcí hráči uspořádali tradiční akci „Mikuláš a čerti“ a v jarních 

měsících provedou brigádnicky úpravu cesty u hřiště, na což jim obec poskytla materiální  

prostředky. Rovněž bude v zimních měsících probíhat údržba areálu Motoru. 

                                                                                     Vladimír Vácha, člen Tj Motor Záchlumí 
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PŘIVÍTÁNÍ 
ADVENTU 2022 
Každoroční a dnes již vpravdě tradiční 

setkání v duchu přípravy na vánoce se 
odehrálo v sobotu 26.11.2022 od 17 hodin. 
Už před oficiálním zahájením se nádvoří u 
obecního domu zaplnilo místními i 
návštěvníky z okolí. O páté se rozsvítily 
stromky a pár minut poté už začal 
připravený program. Nová paní starostka 
Karolína Miltová všechny přivítala a řekla 
pár hřejivých slov o adventním čase a 
důležitosti lidské blízkosti. Poté předvedly 
své vystoupení děti z mateřinky a základní 
školy. Letos byly společným počinem 
prskavky, které dostal skoro každý, a 
společně jsme je zapálili s prvními zvuky 
písní pěveckého sboru Souhlas.  Přátelská 
atmosféra zesílila svůj náboj o energii 
lidské pospolitosti a kdo chtěl, mohl si jí 
nabrat neomezené množství! Ač se 
v dnešních dobách může zdát energie 
jednoty čím dál vzácnější, pořád má 
obrovskou sílu, a to je to, co my lidé moc 
dobře umíme, když chceme… 

Hosté si mohli dát svařáček nebo čaj, 
koupit si něco dobrého na zub a také něco 
pěkného pro sebe nebo své blízké. Své 
výrobky zde nabízely k prodeji obě školy a 
také tvořivý kroužek žen POMELO. 
Výtěžek z prodeje výrobků kroužku 
poputuje na transparentní účet veřejné 
sbírky na náš kostel. 

Adventní setkání patří mezi velmi 
oblíbené aktivity, přesto náš vždycky mile 
překvapí hojná účast. Možná k tomu 
přispělo celkem příjemné počasí, beze 
srážek, vichru a se solidní teplotou na toto 
období. Děkujeme Vám, že jste přišli, že 
jste si to užili a uměli se rozzářit! Kéž nám 
to všem vydrží co nejdéle, kéž záříme čím 
dál víc!!!     

 

Zdroj: FB stránka Kostel Záchlumí – Petr Trávníček 
foto: Tomáš Sosík, báseň: © Jiří Poláček 
prostor focení: sakristie Kostel Záchlumí 
 

A jestlipak znáte tuhle?  „KDE DOMOV MŮJ“ 
 
  
 

Kde domov můj, 

kde domov můj? 

Voda hučí po lučinách, 

bory šumí po skalinách. 

V sadě stkví se jara květ – 

zemský ráj to na pohled! 

A to jest ta krásná země – 

země česká – domov můj. 

Země česká – domov můj! 

Kde domov můj, 

kde domov můj? 

Znáte v kraji bohumilém 

tiché duše v těle čilém, 

jasnou mysl, vznik a zdar 

a tu sílu, vzdoru zmar? 

To je Čechů slavné plémě, 

mezi Čechy – domov můj, 

mezi Čechy – domov můj! 

 

Text Josef Kajetán Tyl 

Hudba František Škroup 

Divadelní hra „Fidlovačka 

aneb žádný hněv a žádná 

rvačka“ - poprvé uvedená 

v Praze dne 21.12.1834. 

https://www.facebook.com/profile.php?id=100068995164360&__cft__%5b0%5d=AZURcf1VBB5K6uczu-A63ROV4LYd1T_Qii3LDyUMb_kknbUDNLQ05bIqwXRBx9uvNVaJs6fxicUFws58utBXsy2P3p1o90M4CsOn2vQUpjxFjo2z5gxSN5hfDJ3aJIhfgb8&__tn__=-%5dK-R
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O šest zábavných pátečních večerů se hostům záchlumského 

hostince U Lípy postaral druhý ročník Gambrinus Cupu. Celostátní 

amatérský šipkový turnaj pořádá už druhým rokem největší 

tuzemský pivovar Plzeňský Prazdroj pod odborným dozorem Unie 

šipkových organizací. Ceny v hodnotě celkem 300 000 Kč čekají 

pouze na nejlepší týmy, ale zážitky ze hry a soupeření mají také 

svou hodnotu a odnese si je každý z účastníků. Přesně to se potvrdilo i během šesti kol základní části 

turnaje, která na hracím místě v Záchlumí proběhla od 14. října do 23. prosince 2022. Dva týmy složené 

z místních hráčů a hostující družstvo se základnou ve Svojšíně opakovaně předváděly kvalitní hru a 

pobavily nejen sebe, ale i diváky, kteří vždy zaplnili hospodu do posledního místečka. Po vyrovnaném 

průběhu se vítězi základní části u nás stali svojšínští Draci od Bobří řeky a vybojovali si právo startu v 

regionálním semifinále Gambrinus Cupu. 

Pochopitelně nejen za šipkami můžete vyrazit do naší nekuřácké 

hospůdky. Čekají na vás vzorně čepované jedenáctky Chodovar a Gambrinus a 

bohatý sortiment alkoholických i nealko nápojů. Útok hladu spolehlivě odrazí 

různé slané zobání nebo rozpékané pizzy Giovanni o průměru 33 cm. Těch 

běžně vedeme devět druhů a k nim ještě novinkovou pizzu – langoš. Zní to 

trochu neobvykle, ale chutná to správně. Otevřeno máme nadále každý den a 

platit lze u nás také kartou či mobilem. 

Text: Miroslav Šimek 
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LEDEN 

   Nataša BAUEROVÁ  

  Jana ŠEDIVÁ 

       Marie PAUROVÁ 

Zlatica BRAŠNOVÁ 

     Alžběta ŠTREJNOVÁ 

        

 

            

 

          

          

  

 

        

Jaroslav KADLEC 

ÚNOR 

   Veronika ŠTREJNOVÁ  

  Ivana BERKOVÁ 

       Dana KOZELKOVÁ 

     Anna KRAJÍCOVÁ 

        

 

            

 

          

          

  

 

        

Jaroslav KADLEC 

BŘEZEN 

   Vlastimil HAVLÍČEK  

  Vladimír VRÁTNÝ 

       Jiřina KADLECOVÁ 

     Václav NEJEDLÝ 

        

 

            

 

          

          

  

 

        

Jaroslav KADLEC 

„Roky letí jako voda, 

Neplač pro ně, žádná škoda! 

Dnes jsme mladí, zítra staří, 

co na tom, když duše září… 

Pak ve svých srdcích chováme, 

co venku marně hledáme!“ 

Tento Zpravodaj vychází 31.12.2022. 

KALENDÁŘE 2023  
S FOTOGRAFIEMI OBCE ZÁCHLUMÍ 

Ještě zbývá posledních několik kusů kalendáře na rok 2023 
s fotografiemi obce Záchlumí. K dostání stále na Obecním úřadě 
Záchlumí! 

Mnohokrát DĚKUJEME panu TOMÁŠI SOSÍKOVI, 

že obci Záchlumí poskytl tyto fotografie. Bez jeho vydatné pomoci by kalendář 

nevypadal tak krásně, protože jeho fotografie jsou naprosto úžasné! Když se holt 

tvoří ze srdce, je to pořádně znát. Ještě jednou děkujeme, že nám pomáháte. 

PS: Kdyby kdokoli z Vás měl chuť a námět na nějaké přispění, nápad, který by byl jiný, 

zajímavý a prospěšný celku (nebo jeho části), určitě neváhejte kontaktovat paní 

starostku.  


